
Referat fra årsmøde den 21. april 2018 referent Hanne Troen

1. Årsmødet:
- 49% af medlemsskaren var repræsenteret,
- FDs beretning 2018
Jan fortalte blandt andet, at det er godt, at der er nogen, der selv tager initiativ til at gennemføre 
projekter indenfor Dansk folkedans. Det gælder blandt andet Henrik Larsens initiativ med at lægge
scottishvariationer på YouTube, en ny hver uge i 2018, og dansemaraton på KØST2017, der 
udfordrede dansere og instruktører med ikke så kendte danse, og hvor der blev optaget videoer. De
optagne danse vil ikke nødvendigvis være helt præcis som beskrevet i hæfterne, og måske vil der 
også være nogen slæbende fødder, men de vil være en dokumentation af, hvordan dansene blev 
danset ved landsstævnet KØST2017.
Digitalt Trin&Toner blev omtalt, og kritiseret (ingen PC, manglende modtagelse,...) og rost fra 
salen.  -  accept af beretningen.
- Der blev fremlagt årsrapport for FD og Fonde inkl. regnskab – accept af årsrapporten.
Opfordring til at søge de 2 fonde.
 Indkomne forslag
Styrelsen havde en række forslag til ændringer af vedtægterne. Det var alle konsekvensrettelser af 
tidligere ændringer. - enstemmigt vedtaget.
Als Folkedanserforening foreslog ændring af tidspunkt for indbetaling af kontingent til FD fra 31. 
okt. til 30. nov. Styrelsen gjorde opmærksom på, at så skulle Styrelsen ud at låne penge, da kassen 
på det tidspunkt af året var næsten tom. Forslaget blev trukket tilbage.
- Budget 2019 inkl. kontingent
Styrelsen foreslog en kontingentforhøjelse på 10 kr/år for voksne, fra 170 til 180 kr.
Der var mange indlæg imod en forhøjelse, da de var bange for at deres foreninger så ville melde 
sig ud af FD, blandt andet en forening i Holstebro, der oplyste at de øvrige folkedanserforeninger i 
området ikke var medlem af FD og derfor havde et lavere kontingent.- Styrelsen forslag til budget 
2019 inkl. kontingentforhøjelse blev vedtaget.
- Valg til styrelsen m.m.
Styrelsens forslag til besættelse af diverse poster blev vedtaget uden modkandidater. Der manglede
dog forslag til to ledige poster i Styrelsen. Der kom ingen nye kandidater fra salen. Der var forslag 
om at ophæve reglen om, at man ikke både kan være i en regionsbestyrelse og i Styrelsen. Det 
svarede Styrelsen ikke på.
Styrelsen fortsætter med 8 medlemmer i stedet for de ønskede 10. Styrelsen gør opmærksom
på, at det er foreningernes opgave at opstille kandidater, og at Styrelsen med kun 8 medlemmer må
undlade at udføre nogen af sine opgaver.
- Eventuelt

2. Meddelelser fra Styrelsen:
- Persondataforordningen - GDPR
Der kommer nye regler om håndtering af persondata som navn, adresse, tlf.nr. m.m. Alle 
foreninger er derfor omfattet. Styrelsen har udsendt et notat om ændringerne samt et tænkt 
eksempel, som kan bruges af foreningerne. Reglerne træder i kraft den 25. maj 2018.
- PR udvalget 
Morten tilbyder hjælp til foreninger ang. PR. 
Kursus i Facebook forventes at blive udbudt.
- Falun 
Der er tilmeldt ca. 2000 deltagere, godt 300 fra Danmark
Der er endnu ikke kommet datoer til nationaltræning – men forventes at blive i maj eller juni.
- Varde 2019
Landsstævnet 2019 i Varde i uge 29 blev præsenteret.
- KØST2017 videoer
Hanne fortalte, at der er lavet en hjemmeside: www.folkemusikogdans.dk, at der p.t. ligger ca. 50 
videoer, og at der stadig er et stort arbejde med at gennemse og klippe videoer til.
Videogruppens vision er her at samle alle oplysninger om dansk folkedans. I første omgang lægges
alle videoer fra KØST2017 på hjemmesiden.

http://www.folkemusikogdans.dk/

